



## *Representative Office of Japan to the P.N.A.*

V.I.P 2 center, 3rd Fl., 200 yazour St., Al Bireh, Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 [repjapan@repjapan.ps](mailto:repjapan@repjapan.ps)

---

### **PRESS RELEASE**

July 21<sup>st</sup>, 2011

#### ***Japan Extends Grassroots Assistance for a new Girls School Building at Sarta Village***

Today on July 21<sup>st</sup>, 2011, at the Representative Office of Japan in Ramallah, Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the Palestinian National Authority and Mr. Isam Khateeb, Head of Sarta Village Council signed the grant contract of a project to construct a new school building in the Sarta Girls School in Salfit Governorate. The amount of the project funded by the Government of Japan through its Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP) is US\$ 112,085.

This grant will be utilized to provide a safe and appropriate educational environment for the students in Sarta Girls School by constructing a new three-story school building with six classrooms. The building will accommodate 129 students currently studying in a dangerous and unhealthy building, and thus, improving the educational circumstance in this area.

Mr. Hashimoto in his speech expressed that the Japanese Government is determined to continue its support to Palestinian people from human security perspective as well as from its political stands for their efforts to establish a viable independent Palestinian state and to develop capacities of local institutions in providing basic daily services to people.

The GGP scheme is specifically designed to address basic needs from human security perspective, which include water and electricity supply, health care, primary education and to support deprived people. In the Japanese Fiscal Year 2010, a total of \$1,068,288 for eleven projects in the West Bank and Gaza Strip were funded by the government of Japan under GGP scheme, which is a part of Japan's total assistance to the Palestinians since 1993 amounting about \$ 1.21 billion.

---

*For further information about this project and GGP scheme, please contact Mrs. Diala Zaineddin-Dodin (Office: 02-241-3120/1).*



Mr. Hashimoto exchanging the Grant Contract with  
Head of Sarta Village council



Head of Sarta Village Council in his Speech

21/7/2011

## بيان صحفي

### **اليابان تقدم منحة لإنشاء مبنى جديد في مدرسة سرطة للبنات**

قام السيد ناؤفومي هاشيموتو، ممثل اليابان لدى السلطة الوطنية الفلسطينية والسيد عصام خطيب، رئيس المجلس القروي لقرية سرطة، اليوم الخميس الموافق 21 تموز 2011، بتوقيع عقد منحة لمشروع انشاء مبنى جديد لمدرسة سرطة للفتيات، وذلك في مكتب ممثلة اليابان لدى السلطة الوطنية الفلسطينية في رام الله. تم تمويل هذا المشروع من الحكومة اليابانية من خلال منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الانساني بقيمة 112,085 دولار أمريكي.

ستستخدم هذه المنحة لتوفير بيئة دراسية آمنة ومناسبة لجميع طالبات مدرسة سرطة للفتيات من خلال إنشاء مبنى جديد مكون من ثلاث طوابق تضم ستة غرف صفية. المبنى الجديد سيستوعب 129 طالبة يتلقين تعليمهن حالياً في مبنى قديم خطير ومعرض للانهييار. وبالتالي سيحسن هذا المشروع الظروف التعليمية في هذه المنطقة.

وأعرب السيد هاشيموتو في كلمته عن عزم حكومة اليابان دعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني والسياسي ودعم جهوده لاقامة دولة فلسطينية مستقلة قابلة للحياة، الى جانب دعم جهوده لتطوير قدرات المؤسسات المحلية لتوفير الخدمات الأساسية اليومية للناس.

إن برنامج ال GGP مصمم خصيصا لتلبية الاحتياجات الاساسية، والتي تشمل المياه والكهرباء والرعاية الصحية والتعليم الأساسي، اضافة الى دعم الأشخاص المهمشين. ففي السنة المالية اليابانية لعام 2010، تم تمويل ما مجموعه 1,068,288 دولار من قبل حكومة اليابان لأحد عشر مشروعاً في مختلف مناطق الضفة الغربية وقطاع غزة تحت اطار هذا النوع من المساعدات، والتي تشكل جزءاً من اجمالي مساعدات اليابان للفلسطينيين منذ عام 1993 والتي بلغت حوالي 1.21 مليار دولار.